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P R O T O K Ó Ł  NR XXVIII/16 

XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 30 grudnia 2016 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

    

 

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXVIII sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny: Radny Marek Zieliński 
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Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

6. Pozostałe osoby obecne na sali, 

7. Prasę lokalną, 

8. Radio Żnin, 

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXVIII sesji 

Rady Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Zapytał czy są 

pytania do porządku obrad. Pytań nie było. 

Następnie poinformował, że na jego ręce Pan Burmistrz złożył propozycję zmiany 

porządku obrad, która polega na zmianie kolejności punktów: 

Propozycja zmiany dotychczasowego pkt 11 tj. projektu uchwały zmieniającego uchwałę 

na 2016 rok na pkt 6 oraz dotychczasowego pkt 12 tj. projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Żnin na 2016 rok, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego ze względu na niezrealizowane kwoty tych 

wydatków do końca 2016 roku oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego 

wydatku ujętego w tym wykazie na pkt 7 porządku obrad.  

Dodał, że są to uchwały porządkujące sprawy budżetu 2016 roku, a w związku z tym, że 

dzisiejszy dzień jest ostatnim dniem pracy banku, stąd też prośba Burmistrza o zmianę 

porządku obrad.  

Wobec powyższego poddał pod głosowanie propozycję dotyczącą zmiany kolejności 

punktów porządku obrad tj. pkt 11 na pkt 6 porządku obrad. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 
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Rada dokonała zmiany kolejności pkt 11 na pkt 6 porządku obrad.   

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmianę kolejności pkt 12 na 

pkt 7 porządku obrad. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada dokonała zmiany kolejności pkt 12 na pkt 7 porządku obrad.   

 

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki -  

zaproponował wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania 

stadionowi Miejskiemu w Żninie przy ul. Gnieźnieńskiej imienia Michała 

Joachimowskiego. Zaproponował, aby ten punkt po ewentualnym przegłosowaniu 

umieścić jako ostatni tj. pkt 16 porządku obrad.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – otrzymaliśmy przed momentem projekt 

uchwały zaproponowany przez radnego Tomasza Wysockiego.  

Zapytał czy są pytania, pytań nie było, wobec tego zapytał kto jest za wprowadzeniem 

tego projektu do porządku obrad. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie nadania 

Stadionowi Miejskiemu przy ul. Gnieźnieńskiej w Żninie imienia Michała 

Joachimowskiego. 
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Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. 
Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok. 

 

 

 

7. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy 

Żnin na 2016 rok, które nie wygasają z upływem roku budżetowego ze względu na 

niezrealizowane kwoty tych wydatków do końca 2016 roku oraz określenia ostatecznego 

terminu dokonania każdego wydatku ujętego w tym wykazie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, ustalenia wysokości 

opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego 

Parkowania, sposobu pobierania opłat i określenia wysokości opłaty dodatkowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Żnin 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Żnin. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok: 

a) przedstawienie przez Burmistrza Żnina projektu uchwały budżetowej wraz 

z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie nad poprawkami do projektu, 

f) głosowanie nad całym projektem uchwały budżetowej. 

 

 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Żnin  na  

lata  2017-2030. 

 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Żninie na 

2017 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na 2017 rok stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Żninie. 
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15. Podjęcie apelu w sprawie projektowanych zmian w ustawie o świadczeniach opieki 

zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych związanych ze strategią zmian w 

systemie ochrony zdrowia w Polsce. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania stadionowi Miejskiemu w Żninie przy ul. Gnieźnieńskiej 

imienia Michała Joachimowskiego. 

17.  Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach. 

18.  Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

19. Zakończenie. 

 

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXVII sesja odbyła się w 

dniu 9 grudnia 2016.  Protokół z tej sesji zawiera 39 stron i 23 załączniki.  Z treścią 

protokołu zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym 

proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 

protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 

 

       Rada przyjęła protokół z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania. 

Burmistrz Robert Luchowski - przedstawił sprawozdanie z działalności z okresu 

międzysesyjnego, które stanowi załącznik nr  5 do protokołu.  
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AD PKT 5 – Interpelacje radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o składanie interpelacji. 

Radny Kazimierz Jańczak- zapytał czy były zgłoszone w 2016 roku uwagi do punktów 

sprzedaży alkoholu. Czy były podjęte w tej sprawie decyzje administracyjne oraz czy 

prawidłowo jest przestrzegana ustawa. 

Radny Piotr Tomaszewski- poprosił o skierowanie większej ilości patroli policji nad 

Jezioro Małe Żnińskie. Zniszczone zostało oświetlenie oraz kosze na śmieci. Podkreślił, że 

można założyć monitoring. Zgłosił również, że na ul. Szkolnej zniszczono blokadę 

drogową. 

Radny Jerzy Krynicki- zapytał o środki na sport kwalifikowany. Skala cyfr jest 

niezrozumiała. Uważam, że te środki powinny być przydzielone jednorazowo. Poprosił o 

wyjaśnienie, dlaczego inna kwota jest w budżecie, a inna na cele konkursowe.  

Więcej interpelacji nie zgłoszono. 

 

AD PKT 6 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 

2016 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – poprosił o zabranie głosu Panią  Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – poinformowała, że w tej chwili Radni otrzymują 

treść autopoprawki do projektu uchwały. Jednocześnie dodała, że jest jeszcze jedna 

zmiana tzn. w załączniku nr 1, w planie dochodów. Powoduje to zmianę środków między 

paragrafami klasyfikacji budżetowej w dziale 80104 Przedszkola i nie powoduje to 

zmniejszeń i zwiększeń.  

Następnie omówiła autopoprawki do projektu uchwały w planie wydatków i dochodów. 

Stanowi o tym załącznik nr 6 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że 

Komisja bardzo szczegółowo analizowała zmiany przedstawiane dziś przez Panią 

Skarbnik, poza tą jedną, która dziś została wskazana. Nie wnieśliśmy uwag, co do 

dochodów czy wydatków, ale ubolewać trzeba nad jedną pozycją, a mianowicie 

zmniejszenie dotacji z Gąsawy na Żnińską Kolej Powiatową.    

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Wiceprzewodniczącą Rady 

Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał pod głosowanie autopoprawki. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza Żnina. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z 

naniesioną autopoprawką. 

  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/307/2016 zmieniającą uchwałę w sprawie 

budżetu Gminy Żnin na 2016 rok, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

AD PKT 7 -  Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych 

w budżecie Gminy Żnin na 2016 rok, które nie wygasają z upływem roku budżetowego ze 

względu na niezrealizowane kwoty tych wydatków do końca 2016 roku oraz określenia 

ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego w tym wykazie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że zgodnie z art. 263 ust. 2 ustawy 

o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego może 

ustalić wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego z tym, że dla 

każdego wydatku powinien być określony ostateczny termin dokonania wydatku, nie 

dłuższy niż do 30 czerwca roku następnego. 

Zgodnie z art. 263 ust. 3 ustawy o finansach publicznych w wykazie tym ujmuje się 

wydatki związane z realizacją umów w sprawie zamówienia publicznego. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 

Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/308/2016 w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Żnin na 2016 rok, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego ze względu na niezrealizowane kwoty 

tych wydatków do końca 2016 roku oraz określenia ostatecznego terminu 

dokonania każdego wydatku ujętego w tym wykazie, która stanowi załącznik nr 8 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - ogłosił przerwę w obradach 

 

Po przerwie -  

 

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, ustalenia 

wysokości opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w 

Strefie Płatnego Parkowania, sposobu pobierania opłat i określenia wysokości opłaty 

dodatkowej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że podjęcie przedmiotowej uchwały ma na 

celu ujednolicenie oraz uporządkowanie wszystkich dotychczasowych zapisów ujętych w 

obecnie funkcjonujących w obrocie prawnym uchwałach podjętych przez Radę Miejską w 

Żninie związanych zarówno z ustaleniem Strefy Płatnego Parkowania oraz jej 

administrowaniem.  

Przeprowadzone konsultacje z organem nadzoru Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, 

aspekty techniki prawodawczej oraz często stosowana w praktyce przez Władzę 

ustawodawczą w Rzeczypospolitej Polskiej tendencja zmierzająca do publikowania 

tekstów jednolitych przemawia za racjonalnością w podjęciu przedmiotowej uchwały. 

Nowa uchwała w kontekście dotychczasowo wprowadzonych zmianach spowoduje, że 

będzie ona bardziej czytelna i zrozumiała dla wszystkich użytkowników strefy. Należy 

również podkreślić, że w swojej treści zawiera ona wszystkie dotychczasowe 

uregulowania i rozstrzygnięcia podjęte przez Radę Miejską w Żninie. 



str. 10 

 

Dodał, że w 2017 roku przewiduje i zaproponuje poszerzenie strefy płatnego parkowania 

o nowe miejsca. Z naszych obserwacji wynika, ze jest jeszcze wiele miejsc wymagających 

uszczelnienia strefy.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań odczytał projekt 

uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 14radnych 

Wstrzymało się 6 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/309/2016 w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Żnin na 2016 rok, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego ze względu na niezrealizowane kwoty 

tych wydatków do końca 2016 roku oraz określenia ostatecznego terminu 

dokonania każdego wydatku ujętego w tym wykazie, która stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

 

AD PKT  9 - Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 

gminy Żnin i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że uchwała szczegółowo określa usługi, które 

będą świadczone przez Gminę Żnin w ramach opłaty za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. Zakres świadczonych usług przez 

Gminę Żnin został tak zaplanowany, aby środki uzyskane z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w jak najbardziej efektywny sposób 

przeznaczyć na organizację i realizację systemu gospodarki odpadami komunalnymi.  

Uchwała wprowadza zmiany w częstotliwościach odbioru odpadów wielkogabarytowych, 

mebli oraz zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego od mieszkańców gminy Żnin 
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oraz zmiany w lokalizacji oraz funkcjonowaniu Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- w związku ze 

zmianą lokalizacji PSZOK-u i wyłączeniu środy prosiłby o nagłośnienie tego tematu w 

mediach.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 

Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 19 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

  

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/310/2016 w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości z terenu gminy Żnin i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, która stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że regulamin określa wymagania związane z 

utrzymaniem czystości i porządku na terenie nieruchomości, w szczególności minimalne 

pojemności pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów komunalnych oraz 

częstotliwość ich odbioru, obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe oraz termin 

deratyzacji na terenie gminy Żnin. 

Projekt uchwały wprowadza zmiany w częstotliwościach odbioru odpadów 

wielkogabarytowych, mebli oraz zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego od 
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mieszkańców z terenu gminy Żnin. Ponadto uchwała  wprowadza zmiany w zakresie 

mycia oraz dezynfekcji pojemników na zmieszane odpady komunalne. 

Niniejsza uchwała zawiera wymagane art. 4 ust. 2 zapisy ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach, wobec powyższego jej podjęcie staje się uzasadnione. 

Dodał, że w § 13 ust. 1 tj. Odbieranie odpadów wymienionych w § 3 ust. 2 

przywiezionych przez właściciela nieruchomości, odbywać się będzie na bieżąco w 

punkcie selektywnej zbiórki odpadów, który mieści się w Żninie przy ul. Jasnej 2A, w 

godzinach jego funkcjonowania, a nie jak błędnie wpisano ul. Mickiewicza 22. Prośba 

zatem o poprawę tego błędu pisarskiego.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał pod głosowanie poprawkę 

zgłoszoną przez Burmistrza, dotyczącą zapisu  § 13 ust. 1 tj. zmiany ul. z Mickiewicza 22 

na ul. Jasną 2A.  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 19 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada przyjęła poprawkę zgłoszoną przez  Burmistrza Żnina. 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały 

z naniesioną poprawką. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 19 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/311/2016 w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 
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AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. 

 

a) przedstawienie przez Burmistrza Żnina projektu uchwały budżetowej wraz 

z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej. 

 

Burmistrz Robert Luchowski –  na wstępie stwierdził, że jest to budżet wspólny, jest to 

budżet kompromisu, który powstał w wyniku szerokiej dyskusji na posiedzeniach Komisji 

Rady. Jest on w zdecydowanej większości budżetem spełniającym oczekiwania 

mieszkańców. 

Następnie przedstawił autopoprawki do projektu budżetu na 2017 rok, które stanowią 

załącznik nr 12 do protokołu.  

Ponadto w sposób szczegółowy Burmistrz omówił objaśnienia przyjętych wartości w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żnin na lata 2017 – 2030.  

Dodał, że przewidziane w budżecie na 2017 rok obligacje będą zaciągnięte tylko w 

sytuacji gdy zajdzie taka potrzeba. W pierwszej kolejności będziemy się starali realizować 

zadania inwestycyjne ze środku budżetu Gminy Żnin. 

Dodał, że nie udało się rozstrzygnąć problemu inwestycji zaniechanych z poprzedniej 

kadencji, czyli takich, które zostały zaplanowane, zaprojektowane, wydano już jakieś 

środki, a wrzucono je do szuflady.   

Ten budżet jest budżetem, gdzie położony został szczególny nacisk na inwestycje 

majątkowe i ich znaczny wzrost. To co powinniśmy poprawić to sytuacja gdzie relacja 

między wydatkami bieżącymi a wydatkami inwestycyjnymi  jest wciąż słaba. Powinniśmy 

tę relację ciągle poprawiać.  

Następnie przedstawił strukturę wydatków inwestycyjnych w ramach funduszu 

sołeckiego, z której wynika, że w 2014 roku był to udział około 25%, natomiast w 2017 

roku udział wydatków na inwestycje w ramach funduszu wyniesie ponad 51%. Dodał przy 

tym, że jest już ogłoszony konkurs na dofinansowanie zadań inwestycyjnych na rok 2018 

ze środków pochodzących ze zwrotu części funduszu sołeckiego. W zależności od liczby 

mieszkańców sołectw wprowadzono trzy kategorie i wysokość środków finansowych. 

Ponadto zaplanowana została w tym projekcie budżetu podwyżka dla sołtysów.    

W roku 2017 przewiduje się w tym budżecie realizację ponad 100 zadań inwestycyjnych. 

Wykaz inwestycji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

W projekcie budżetu przewidziana jest również rezerwa celowa w wysokości 1,5 mln zł, 

gdzie środki z niej przeznaczone będą na współpracę z Powiatem Żnińskim w zakresie 
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wspólnych inwestycji. Chciałbym przy tej okazji zadać kłam jakoby Starosta kłócił się z 

Burmistrzem albo tezie, że współpraca między gminą a powiatem się nie układa. Otóż 

współpraca ta układa się bardzo dobrze i na przyzwoitym poziomie finansowym. W 2015 

roku udział gminy wynosił nieco ponad 18 tys. zł, w roku 2016 przekroczył poziom 100 

tys. zł jeśli chodzi o inwestycje, natomiast w 2017 roku przewiduje się wydatki na 

wspólne zadania w wysokości 500 tys. zł. Dotyczy to choćby ul. Gnieźnieńskiej z ciągiem 

komunikacyjnym, dotyczy także Sulinowa oraz chodniki w Wenecji, Białożewinie 

i Kierzkowie. Dodał również, ze w rezerwie są środki na reformę oświaty, która na dzień 

dzisiejszy jest wielką niewiadomą.    

Wzrost środków bieżących to oprócz wzrostu wynagrodzeń w placówkach oświatowych, 

MOS-ie, MOPS-ie  także realizacja programów, które chcemy realizować w 2017 roku. 

Następnie omówił pierwszy z nich tj.  pakiet dla edukacji 2014+.   

Rok 2017 to dwa dodatkowe programy w zakresie ochrony środowiska, które będą 

finansowane ze środków budżetu gminy. Mianowicie dotyczą one dotacji na wymianę 

systemów grzewczych na proekologiczne, z kolei drugi dotyczy dotacji na zakup i montaż 

przydomowych oczyszczalni ścieków.  

W planie na 2017 rok są również programy zdrowotne. Od 2016 roku realizujemy 

Kujawsko – Pomorski program badań przesiewowych w kierunku tętniaka aorty 

brzusznej. Będzie on również kontynuowany w roku 2017. Drugi z programów to 

program wykrywania żółtaczki.  

Dwa programy realizujemy nowe tj. program szczepienia u dzieci przeciwko 

pneumokokom. Jest to program z naszym 50% wkładem własnym. Kolejny program to 

program szczepień przeciwko wirusowi HPV.  

Następnie omówił kwestię świetlic opiekuńczo – wychowawczych, których obecnie 

funkcjonuje 7. Od września przewiduję, że na obszarze wiejskim działać będą 3-4 takie 

świetlice.    

Przedkładam dzisiaj Radzie projekt budżetu, budżetu wspólnego, nie Burmistrza Żnina, 

czego dowodem są autopoprawki do projektu. Proszę zatem o przyjęcie tego budżetu, jako 

budżetu kompromisu, który rozpoczyna rozwój gminy Żnin szybciej niż dotychczas.  

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały budżetowej oraz o 

projekcie uchwały w sprawie WPF. 

Burmistrz Robert Luchowski – poprosił o zabranie głosu Panią  

Skarbnik Gminy Aleksandrę Szpek. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek - odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały 

w sprawie WPF, które stanowią załączniki nr 14 i nr 15 do protokołu. 

 

 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – odczytał 

opinię Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej, która stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu.  

Dodał, że 28 grudnia br. odbyło się posiedzenie Komisji już po zapoznaniu się z 

autopoprawkami Pana Burmistrza. To o czym mówiła przed chwilą Pani Skarbnik, a 

mianowicie kwestia zadłużenia. Wszystkie bowiem Komisje Rady zwracały na to również 

uwagę. W swoich opiniach Komisje składały wnioski dotyczące wprowadzenia 

zmniejszeń. Spowodowało to, że ta opinia RIO nie jest już tak niekorzystna jak 

przeczytała przed chwilą Pani Skarbnik, szczególnie przy uzasadnieniu jeśli chodzi o WPF.  

Na tym samym posiedzeniu Pan Burmistrz przedstawił autopoprawki w stosunku 

do wniosków przedstawionych przez wszystkie Komisje Rady.   Oczywiście 

analizowaliśmy tylko te wnioski nieuwzględnione, nie było jakiś uwag ze strony Komisji 

o dodatkowe wnioski. Uważam, że autopoprawki Burmistrza zostały przez Komisję 

zaaprobowane, choć głosowania w tym temacie nie było. 

Komisja wnioskowała również o uwzględnienie zamiany w pozycji dotyczącej działek 

w Podgórzynie  na inną pozycję oczywiście zgodną z WPF, tak by kwotowo się to 

zgadzało.   

Zgadzam się z wypowiedzią Burmistrza, że wzięliśmy na swoje barki, wspólnie wielkie 

inwestycje. To co również było w opinii RIO, że powinniśmy patrzeć na budżet uważnie 
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i się zdyscyplinować. Wypada tylko mieć nadzieję by nam się to udało zrealizować, bo są 

to tak rekordowe inwestycje, że w swoich kadencjach czegoś takiego nie przeżywałem.   

Trudno mi się jednak nie odnieść do wypowiedzi Pana Burmistrza o zadłużeniu 

w poprzedniej kadencji. Zawsze w ślad za zaciąganiem kredytów idą wolne środki, 

nadwyżki itd. Przecież wszystkie spłaty kredytów są teraz spłacane właśnie wolnymi 

środkami, co jest słuszne.  

Co do ilości składanych wniosków to jako Komisja Budżetu i Gospodarki zwracaliśmy 

uwagę jaki jest stosunek wydatków bieżących do dochodów bieżących. Nie jest to 

najkorzystniejsze i wszyscy przez ten cały rok powinniśmy pracować by był 

korzystniejszy. W kwestii SCUW-u, o którym mówił Pan Burmistrz, to powinniśmy się 

nad tym pochylić i przedyskutować. Jednak założenia początkowe przy tworzeniu tej 

jednostki było trochę inne i być może patrzeliśmy wówczas na to inaczej.  Na posiedzeniu 

Komisji nie głosowaliśmy budżetu po poprawkach, ale nie było też dramatycznych uwag 

czy głosów, że jest bardzo źle. Uważam zatem, że kierunek Burmistrza, zespołu, Rady, że 

więcej inwestujemy, a mniej przejadamy jest słuszny.  

 

d) dyskusja 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – otworzył dyskusje nad projektem uchwały 

budżetowej na 2017 rok. 

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że oczywiście głos z Komisji Budżetu i 

Gospodarki w zakresie działek w Podgórzynie został uwzględniony i dziś na etapie 

procedowania WPF ta zmiana w drodze autopoprawki będzie przez mnie proponowana.  

Radny Jerzy Krynicki – tutaj radny Adam Kowalewski mówił, że po roku 2014 

pozostały wolne środki w wysokości ponad 5,5 mln zł, zatem to zadłużenie, sumując to 

było znacznie mniejsze. Jednak idąc dalej zapytał jaki jest teraz stan wolnych środków na 

koniec 2016 r. Następnie poruszył sprawę środków na sport kwalifikowany. Dziś głosując 

nad budżetem nie wiem na co będą wydane te środki. Wiem tylko tyle, że 40 tys. zł będzie 

na konkurs ofert, a nie wiem na co będzie wydane 130 tys. zł.  

Klubów sportowych, które ubiegają się o te środki jest około 10 i środki te  są 

symboliczne, z kolei nie wiadomo na co będzie przeznaczona kwota 130 tys. zł. Prosiłbym 

zatem o wyjaśnienia w tym zakresie.  

Radna Maria Błońska – powiedziała, że wykazane w załączniku nr 1 WPF, w kolumnie 

4.2, po stronie przychodów wolne środki  wykorzystane do końca roku 2016 w kwocie 
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6 278 815,00 zł  i planowane na rok 2017 w kwocie 6 521 830,00 zł. Razem wolne środki 

wynoszą 12 806 645,00 zł. Jeżeli takim wynikiem zakończył się rok 2016 to dlaczego tak 

mało zadań inwestycyjnych było realizowanych w 2016 roku? Cały czas poprzedni 

Burmistrz był krytykowany za wysokie zadłużenie gminy Żnin. W momencie objęcia 

władzy przez obecnego Burmistrza w 2014 roku kwota zadłużenia wynosiła  16 220 243,00 

zł, natomiast w 2018 roku przewidziane jest zadłużenie na poziomie ponad 22 mln zł. 

Wówczas poprzedniemu Burmistrzowi zarzucano  tzw. „niegospodarność”. Teraz z kolei 

to stymulacja lokalnej koniunktury. Następnie zacytowała wypowiedź doradcy 

Burmistrza Pana Marka Gałązki z ostatniego wydania „Żninioka” z dnia 2 grudnia br.: 

„Ofensywny fiskalizm projektu budżetu jest właściwą drogą rozwoju gminy” Czyli 

fiskalizm dotyczy nakładania nowych obciążeń podatkowych. Jednak nie widać tego 

rozwoju po prognozowanych dochodach  w kolejnych latach. Planowany wzrost 

dochodów jest na poziomie inflacji. Jedyne większe dochody majątkowe to środki 

zewnętrzne, które planuje się na 2018 rok.  Planowane na 2017 rok inwestycje mają być 

sfinansowane obligacjami w wysokości ponad 12 mln zł, których zasadnicza spłata ma się 

rozpocząć po 8 latach. Nie mówimy tutaj o całkowitym koszcie związanym z ich obsługą 

przez cały 13 letni okres spłaty. Korzystając z informacji z ostatniego „Żninioka” 

oprocentowanie w oparciu o wibor 6m  + marża, to z informacji uzyskanych z internetu, 

gdzie w samorządach jest to na poziomie 1pkt procentowego. Zakładając ją na poziomie 

0,80 i aktualny wibor 6m to oprocentowanie wyniesie 2,61%.    Przy takich założeniach 

roczny koszt obsługi obligacji to koszt 300 tys. zł. Przez 8 lat plus 5 lat zasadniczej spłaty 

to łączny szacowany koszt obsługi obligacji wyniesie 3,3 mln zł.  Do tego trzeba jeszcze 

doliczyć prowizje związaną z emisją obligacji. Niepokoi również wzrost wydatków 

związanych z funkcjonowaniem organów jednostki samorządu terytorialnego. Urząd 

Miejski i Rada Miejska w Żninie to kwota ponad 1,1 mln zł.  Wzrastają również wydatki 

na wynagrodzenia wraz pochodnymi dla całego budżetu gminy. Wydatki te na początku 

kadencji wynosiły 27 616 818,00 zł, natomiast w projekcie na 2017 rok wynoszą  

31 107 828,00 zł. Czyli jest to wzrost o 12,64%. Kwotowo jest to wzrost o 3 491 000,00 zł. 

Elementem racjonalnej polityki jest minimalizowanie kosztów podatkowych. Po stronie 

płatników i kosztów administracji. Z tego co przedstawiłam wygląda to wręcz odwrotnie i 

administracja nam się rozrosła. Zastanawia mnie także fakt po co tworzono plan 

inwestycyjny na obecną kadencję, gdzie teraz zadania realizuje się według 

niezrozumiałych kryteriów.  Plan był wyjątkowo ambitny i teraz nie wystarczy na 

wszystko środków. Wizja lokalna gminy pochłonęła sporo czasu, analiz, więc jeśli 
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powstał taki pakiet to trzymajmy się tego. Wyjaśnijmy społeczeństwu, że inwestycja, 

która była planowana w 2015 roku, a nie została zrealizowana doczeka się realizacji w 

2017 roku. Będzie zrobiona nie na papierze, lecz w rzeczywistości. Tutaj nie powinno 

chodzić o to, że jest to teren radnego Adamusa czy Kowalewskiego czy Wysockiego. 

Trzymajmy się tego. Każdy z nas tutaj siedzących jest radnym gminy Żnin, a Burmistrz 

jest włodarzem nie okręgu nr 15 czy 20, ale całej gminy Żnin. Tym bardziej, że pakiet 

inwestycji opublikowano i mieszkańcy oczekują ich realizacji. Podobnie ma się sprawa 

wybudowanych siłowni zewnętrznych. 2/3 mieszkańców stanowi miasto, 1/3 to 

mieszkańcy wsi. Wobec tego na trzy budowane siłownie jedna powinna być na terenie 

wiejskim. Dbajmy tam też o czynną profilaktykę, sprawność mieszkańców, nie tylko 

młodych, ale i seniorów.  

Burmistrz Robert Luchowski -   chciałbym sprostować kilka rzeczy. Otóż opinia RIO o 

projekcie budżetu nie jest niekorzystna. Nie znalazłem tam nic co by na to wskazywało, 

tym bardziej, że dziś mamy do czynienia z projektem zmodyfikowanym po wniesionych 

autopoprawkach. Faktem jest, że zmiany przez mnie wprowadzone i zaproponowane 

zmniejszają zadłużenie i wskaźniki ulegają poprawie. Nie będę dyskutował z doktorem 

ekonomii na temat fiskalizmu, bo nie czuje się  do tego upoważniony. Prośba do radnej 

Błońskiej by w kwestiach ważnych dla gminy nie posługiwać się wikipedią. Jeśli chodzi o 

dług to użycie instrumentów dłużnych nie jest niczym złym w sytuacji gdy te pieniądze są 

rozsądnie wydawane. Jeśli  obligacje zostały tutaj wskazane to taki wniosek do Wysokiej 

Rady może się pojawić, ale nie musi być złożony jeśli tych środków starczy. Wobec tego 

w tym przypadku mówimy o planach, możliwościach, a nie mówimy tutaj o kwestii stałej. 

Jeżeli chodzi o zadłużenie, które zastaliśmy i pieniądze, które zostały pozyskane w ramach 

kredytów i pożyczek to poza  inwestycjami, które zostały z nich zrealizowane chciałbym 

powiedzieć, że to co w grudniu 2014 roku zastaliśmy to te niewykorzystane i nigdy 

niezrealizowane marzenia, które zostały pokryte instrumentami dłużnymi. Poza 

rewitalizacją, na której nikt nie zostawia suchej nitki, a podziwiają ją turyści wyłącznie 

zimą, bo jak jest śnieg to nie widać tego czego się dopuszczono i nocą  bo mrok wszelkie 

niedociągnięcia przysłania. Wykaz operacji na koncie 080 na którym są zlokalizowane 

środki w budowie, które zostały sfinansowane środkami z kredytu, a zostały zaplanowane 

do spłaty dopiero na 2024 rok. Nakłady poniesione w latach 2009 – 2011 łącznie  ze 

środkami z kredytu na zadania wyniosły 194 645,00 zł i zostały zaniechane. Kredyt 

zastaliśmy z odroczonym terminem spłaty kapitału na dwa lata. Od 20 marca 2014 r. do 20 

grudnia 2015 roku przyspieszyliśmy spłatę od czerwca 2015 r. Kredyt zaciągnięty w 
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Banku Pałuki w konsorcjum z GBW na dzień 5 grudnia 2014 r. został spłacony w 

wysokości 3,65%. Ponadto dodał, że przyspieszeniu w spłacie uległ także inny 

pozostawiony w odroczeniu na 3 lata kredyt. Z kolei zaciągnięta pożyczka z WFOSiGW w 

roku 2009  została spłacona w lipcu br. Pożyczka zaciągnięta w NFOSiGW zaciągnięta w 

2012 roku została spłacona na dzień 5 grudnia 2014 r. w wysokości 9,7%. Następnie 

omówił wskaźniki i ich wysokości przewidziane w WPF Gminy Żnin. Zatem raz jeszcze 

podkreślił, że obligacje będą zaciągane tylko w sytuacji, gdy będzie taka potrzeba. Czy to 

będą obligacje, pożyczka bądź kredyt to wspólnie o tym będziemy decydować. Taka 

możliwość może np.: powstać w sytuacji gdy ubiegając się o środki zewnętrzne potrzebne 

będą środki na wkład własny. Czuję się Burmistrzem Gminy Żnin, nie czuję się 

Burmistrzem żadnego z okręgów wyborczych.  Plan inwestycyjny został przyjęty do 

realizacji, jest on realizowany. Wykaz potrzeb mieszkańców jest na tyle duży, że nie 

sposób jesteśmy wszystko co zostało zaplanowane zrealizować w takim zakresie jak jest 

w tym planie. Pakiet 2015+ jest to pewien zbiór oczekiwań, postulatów mieszkańców  do 

zrealizowania w latach 2015, 2016, ale też w przyszłości 2019, 2020. Tak należy ten pakiet 

rozumieć. Jeśli chodzi o kwestie dotyczące wydatkowania środków na sport, to jeżeli 

zaplanowane jest 170 tys. zł to oczywiście zostaną przekazane na rozwój sportu, na sport 

kwalifikowany i wszystkie inne działania z tym sportem związane. Zwrócił uwagę, że 

poza dziedzinami sportu, dyscyplinami sportu jest jeszcze wiele innych obszarów w 

ramach tego budżetu o których mówiłem w swoim wystąpieniu wcześniej, a na które 

zostały skierowane środki finansowe.  Zależy nam na tym, aby ten budżet został przyjęty 

w dniu dzisiejszym. Nie podzielam poglądu, że w 2016 roku tych inwestycji było mało, po 

prostu w roku 2017 jest ich jeszcze więcej. Każdy dzień zwłoki, każdy tydzień zwłoki 

spowoduje opóźnienia w realizacji tego bogatego katalogu zadań. Bez względu na to jak 

Państwo dziś będziecie głosować, te słowa kieruje zwłaszcza do radnej Błońskiej to mnie 

absolutnie nie powstrzyma by realizować inwestycje w Pani okręgu wyborczym. Mnie nie 

stać na to by się powstrzymać poprzez złośliwość lub inną formułą nad realizacją 

inwestycji w Państwa okręgach wyborczych.     

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – 

proponowałby, aby nie porównywać, która kadencja była lepsza, która gorsza, gdyż 

zabrniemy i wejdziemy na niewłaściwą drogę. Może niepotrzebnie odniosłem się w swojej 

wypowiedzi do poprzedniej kadencji, ale byłem radnym, na tej Sali siedzą radni 

poprzedniej kadencji i proponowałbym ten temat pozostawić. Co do odroczeń spłat itd. to 

w poprzedniej kadencji mieliśmy również swoje plany i marzenia. Również wtedy trzeba 
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było w jakiś sposób WPF spiąć. Na dzień dzisiejszy również mamy WPF i gdy pytam 

Panią Skarbnik jak wyglądamy ze spłatą obligacji, to niech nas pytają następni. Zejdźmy 

na temat budżetu. Jest tyle inwestycji, działań, które w oczach następnej kadencji mogą 

być uznane za nietrafione, niezasadne. Według tych, którzy zagłosują dziś za budżetem 

jest to budżet marzeń, ale co do oceny tego budżetu to pozostawmy to innym.  

Radna Maria Błońska -  Panie Burmistrzu dziękuję za wyjaśnienia i uzupełnienia. Moja 

wypowiedź odnośnie WPF była w trosce o dalszy rozwój gminy, czy on będzie możliwy. 

Tym bardziej, że przewiduje się realizację wielu pakietów, nie mówiąc już o budowie 

bloków komunalnych. Bardzo mnie cieszy fakt, że Pan Burmistrz wyraził zdanie, że jest 

burmistrzem całej gminy, bardzo mnie to cieszy.  

 

e) głosowanie nad poprawkami do projektu 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie autopoprawki 

zgłoszone przez Burmistrza Żnina. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza Żnina do projektu budżetu Gminy Żnin 

na 2017 rok. 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały wraz z naniesionymi 

autopoprawkami i poddał go pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 6 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/312/2016 w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 

rok, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
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AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  

Finansowej Gminy Żnin  na  lata  2017-2030. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski -   przekazał głos Skarbnikowi Gminy. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – omówiła autopoprawkę do projektu uchwały 

dotyczącą załącznika nr 3. Stanowi o tym załącznik nr 18 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – prosiłby o 

przesłanie treści autopoprawki drogą mailową.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poddał pod głosowanie 

autopoprawki zgłoszone do projektu uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 16 radnych 

Wstrzymało się 4 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki zaproponowane przez Burmistrza Żnina. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek odczytał projekt uchwały wraz z 

naniesioną autopoprawką.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 6 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/313/2016 w sprawie uchwalenia  Wieloletniej  

Prognozy  Finansowej Gminy Żnin  na  lata  2017-2030, która stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach. 

 

Po przerwie –  
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AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady 

Miejskiej w Żninie na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu 

uchwały. Pytań nie było, wobec tego odczytał projekt, a następnie poddał go pod 

głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/314/2016 w sprawie przyjęcia ramowego planu 

pracy Rady Miejskiej w Żninie na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu. 

 

AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na 2017 rok 

stałych Komisji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wyjaśnił, że na posiedzeniach Komisji 

Rady, poszczególne komisje wypracowały plany pracy na rok 2017, które to projekty 

planów zostały mi przedłożone i stanowią załączniki do projektu uchwały. 

Następnie zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec tego poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/315/2016 w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

na 2017 rok stałych Komisji Rady Miejskiej w Żninie, która stanowi załącznik nr 21 

do protokołu. 
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AD PKT 15 - Podjęcie apelu w sprawie projektowanych zmian w ustawie o 

świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych związanych ze 

strategią zmian w systemie ochrony zdrowia w Polsce. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wyjaśnił, że na przedostatniej sesji ten 

temat był poruszany w kontekście możliwości likwidacji oddziału chirurgii urazowo – 

ortopedycznej żnińskiego szpitala. W wyniku dyskusji, uznaliśmy wspólnie, aby Rada 

Miejska w Żninie w formie apelu wyraziła swoje poparcie co do dalszego funkcjonowania 

ww. oddziału.  

Zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania. Pytań nie było, wobec tego odczytał treść ww. 

apelu, a następnie poddał projekt apelu pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada jednogłośnie podjęła apel Nr 2/2016 w sprawie projektowanych zmian w 

ustawie o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych 

związanych ze strategią zmian w systemie ochrony zdrowia w Polsce, który stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu.  

 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie nadania stadionowi Miejskiemu w Żninie przy 

ul. Gnieźnieńskiej imienia Michała Joachimowskiego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zabranie głosu radnego 

Tomasza Wysockiego . 

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki – prosiłby, 

aby radca prawny zajął stanowisko w sprawie ww. projektu uchwały. 

Radca Prawny Michał Nowacki – powiedział, że po zapoznaniu się z przedłożonym 

projektem uchwały ma kilka drobnych uwag i poprawek. Są to następujące poprawki:  

Wykreśliliśmy art. 140 kc, ponieważ art. 7 i art. 18 ustawy o samorządzie gminnym 

konsumuje ten artykuł.  

Ponadto zmianie uległ § 1, który otrzymuje brzmienie: „Stadionowi Miejskiemu przy ul. 

Gnieźnieńskiej w Żninie nadaje się imię „Stadion Miejski w Żninie im. Michała 

Joachimowskiego”. 
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Zmianie uległ również § 3, który otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia”.  

Ponadto wprowadza się nowe zapisy w uzasadnieniu dotyczące pierwszego akapitu i 

ostatniego akapitu tj: „Z wnioskiem o nadanie Stadionowi Miejskiemu w Żninie imienia 

Michała Joachimowskiego wystąpili Radni Rady Miejskiej w Żninie po uzyskaniu zgody 

od spadkobierców i rodziny zmarłego Michała Joachimowskiego”. oraz „Podjęcie 

niniejszej uchwały jest wyrazem szacunku, a także kultywowaniem tradycji sportowych 

przez władze gminy oraz jej mieszkańców”. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie przedstawione 

poprawki do projektu uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada przyjęła poprawki zgłoszone do projektu uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały wraz z poprawkami i 

poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/316/2016 w sprawie nadania stadionowi 

Miejskiemu w Żninie przy ul. Gnieźnieńskiej imienia Michała Joachimowskiego, 

która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

AD PKT 17 - Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich 

sesjach. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski - odpowiedział, że udzieli pisemnych odpowiedzi na 

wszystkie złożone dziś interpelacje.  

 

 



str. 25 

 

AD PKT 18 – Zapytania, wolne wnioski  i informacje. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o składanie zapytań i wolne 

wnioski. 

Burmistrz Robert Luchowski -  złożył wszystkim obecnym na sali życzenia 

noworoczne natomiast za pośrednictwem mediów złożył życzenia mieszkańcom. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski -  w imieniu 

młodzieży, która działa w stowarzyszeniu „Browarowa większy Format” podziękował za 

zakup i montaż ze środków budżetu Gminy Żnin elementu do siłowni zewnętrznej.  

Ponadto przypomniał o sprawie Państwa Katafiasz przy ul. Topolowej w Żninie.  

Radny Piotr Horka – zwrócił uwagę na brak miejsc postojowych na parkingu przy 

Urzędzie Miejskim w Żninie, zwłaszcza w dni, gdy odbywają się sesje. Wobec tego 

prosiłby o podjęcie działań w roku 2017. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  zwrócił uwagę 

na skrzyżowanie ulic: Mickiewicza – Ogrodowa – Dworcowa, gdzie jest bardzo 

utrudniony wyjazd, zwłaszcza w dni robocze. Zwrócił się wobec tego z wnioskiem do 

Burmistrza, aby wystąpił do Komendanta o możliwość kierowania ruchem właśnie w dni 

robocze, w godzinach szczytu, gdzie natężenie ruchu jest bardzo duże.  

Radny Idzi Mądry - podziękował sołtysom, mieszkańcom wsi Białożewin, Podgórzyn, 

Wenecja za pracę na rzecz wsi, Panu Burmistrzowi, Radnym, Kierownikom, pracownikom 

za inwestycje, które powstały w moim okręgu. Dziękuję także członkom komisji 

powołanej do spraw wymarznięć, dziękuję Kierownikowi ARiMR w Żninie za 

merytoryczną pomoc.  Dziękuję Izbom rolniczym, kółkom rolniczych, Spółdzielni 

„Farmer” oraz Komisji Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich. Podziękowania składam 

także braci strażackiej za udział w akcjach strażackich i bezinteresowną pomoc.   

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki – 

podziękował za podjęcie uchwały w sprawie nadania stadionowi Miejskiemu w Żninie 

przy ul. Gnieźnieńskiej imienia Michała Joachimowskiego. Szczególnie dziękuję radnemu 

Jerzemu kowalskiemu, a także radnym Andrzejowi Kurkowi i radnemu Sławomirowi 

Kujawie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – podziękował Przewodniczącym Komisji 

Rady, Komisji doraźnej za pracę przy statucie gminy Żnin. Dziękuję wszystkim sołtysom, 

dyrektorom jednostek, Burmistrzowi, wszystkim pracownikom Urzędu, mediom, prasie. 
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AD PKT 19  – Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – stwierdził, że został wyczerpany porządek 

obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom Radnym, 

Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu, telewizji oraz wszystkim obecnym na 

sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. 14.15 zamknął  XXVIII sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Główny Specjalista 

        Przewodniczący Rady Miejskiej  

                           w Żninie 

 

                   Grzegorz Koziełek 


